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düzenlemelerin çok eski tarihlere dayanmadığını aletlerinin denkliği ve güvenilirliğini sağlayacak nitelikli 
belirterek, ilk kez 1933 yılında bir kanun çıkarıldığını ve ülke kadro eksikliği çok ciddi bir düzeydedir. Ülke genelindeki 3 
çapında kullanılan ölçü birimlerinde standartlaşmaya bin 225 belediyemizden yalnızca 167'sinde ölçü ve ayar 
gidildiğini ifade etti. Bu tarihten önce kütle, hacim, uzunluk memuru bulunmaktadır. Sanayi ve Ticaret Bakanlığımızın 
gibi ölçülerde onlarca farklı birim kullanıldığına dikkat Ölçüler ve Standartlar Genel Müdürlüğü'ne bağlı il 
çeken Demirkaya, Ölçüler ve Standarlar Genel müdürlüklerimizdeki çalışanlarla birlikte bu konudaki 
Müdürlüğü'nün ise 1989 yılında kurulduğunu söyledi. hizmetler Türkiye genelinde toplam 500 civarındaki 
Türkiye'de yasal metroloji çalışmalarından sorumlu yegane personelce yürütülmektedir. Bu sayının yetersizliği ve 
kuruluşun Sanayi ve Ticaret Bakanlığı olduğunu açıklayan denetim eksikliğinden kaynaklı tüketicilerimizin uğradığı 
Demirkaya; “Bakanlık bu görevini ana faaliyet maddi kayıplar, haksız rekabet ve yaşanan bir dizi sıkıntı 
birimlerinden olan Ölçüler ve Standartlar Genel Müdürlüğü Sanayi ve Ticaret Bakanlığımız tarafından da ifade 
marifetiyle yapmaktadır. Bakanlığımızda Ölçüler ve Ayar edilmektedir. Bu noktada bağımsız, tarafsız, kamu yararını 
Hizmetleri Ölçüler ve Standartlar Genel Müdürlüğü ve 81 il esas alan, işlevsel bir denetim mekanizması oluşturulması 
Sanayi ve Ticaret Müdürlüğü büyesinde kurulmuş bulunan gerektiği açıktır. Ölçü aletlerinin ilk muayene ve periyodik 
Ölçüler ve Ayar Şube Müdürlüklerince yürütülmektedir. muayenelerinin ülke genelinde düzenli, sürekli, etkin ve 
Bunun haricinde il müdürlüklerine bağlı olarak çalışan yaygın olarak gerçekleştirilmesi böylesi bir düzenlemeyi 
belediye bünyesinde bulunan 196 adet grup merkezi zorunlu kılmaktadır.”
belediye ölçüler ve ayar memurluklarından ibaret bir 1 Kilovatlık Hata 18 Elektrik Santralinin 
yapılanmamız da söz konusudur. Ayrıca Bakanlığımızca Kaybına Mal Oluyor  
ölçü aletleri tamir ve ayar servisleri Sanayi ve Ticaret 
Bakanlığı Ölçüler ve Standartlar Genel Müdürlüğü denetimi 
altında çalışmaktadır” diye konuştu.

“Teknoloji Geliştiren Bir Ülke Statüsüne 
Ulaşmak Zorundayız”

Ulusal Metroloji Enstitüsü'nden (UME) Şakir 
Baytaroğlu; yasal metroloji, piyasa denetimi, AR-GE 
faaliyetleri ve metrolojinin gelişmesine yönelik politikalar 
hakkında bilgi verdi. 

Bu tür kongrelerin pek çok sorunla boğuşan 
metroloji alanı için son derece önemli olduğuna dikkat 
çeken Baytaroğlu, “Bugün uluslararası ticaretin koşulları, 
üretimin standartlarına uygun, insan sağlığı açısından 
güvenilir, şeffaf ve her zaman ispat edilir kalite anlayışı 
talep etmektedir. Ülkemizde endüstriyel ve bilimsel 

Elektrik Sayaçları İmalatçıları Derneği'nden 
metroloji kavramları, gelişmiş ülkelerde olduğu gibi 

(ESİDER) Denizhan Özer de “Güvenli ve doğru ölçmeyen 
sanayileşmeyle paralel bir trend çizmemiştir. Bizde tepeden 

hiçbir olgu doğru değerlendirilemez” sözüyle başladığı 
inme entelektüel bir hareket olarak görüldü. Metrolojiyi 

konuşmasında, Türkiye'de  istatiksel bir takım verileri elde 
yukardan gelen bir emir ile değil; üretim süreçlerinin ve 

etmenin çok zor olduğuna  dikkat çekti. “Ülkemizde kaç 
üretimin bize zorladığı bir anlayış olarak algılarsak ve 

tane elektrik sayaç abonesi var? Kaç tane doğal gaz sayaç 
değerli katılımcıların ve sunum yapan arkadaşların 

abonesi var? Kaç tane su sayaç abonesi var? Kaç tane doğal 
söylediği gibi 'benim bir sertifikam olsun, ben o sertifikayı 

gaz sayaç abonesi var?” sorularını yönelten Özer, doğru 
denetimciler geldiği zaman gösteririm ve denetimden 

bilgilere ulaşmak için bir ekiple 10 gün çalıştıklarını ve konu 
geçerim' yaklaşımı artık geçerli değil. Biz global dünyayı 

ile ilgili olarak kuruluşlara Bilgi Edinme Yasası çerçevesinde 
saran ve giderek hızlanan teknoloji alanında üretken, 

sorular sorduklarını ifade etti. Türkiye'de elektrik sayaç 
ölçme cihazları tasarlayan, imal eden ve bu alanda 

abonesinin 30 milyon, su sayaç abonesinin 22 bin 
teknoloji geliştiren bir ülke statüsüne ulaşmak zorundayız” 

civarında, doğal gaz sayaç abonesinin ise 8 milyon 
dedi. 

civarında olduğunu açıklayan Özer, tüm dünyada enerji ile 
“İşlevsel Bir Denetim Mekanizması Oluşturulmalı” ilgili problemler olduğunu, günümüzde enerjinin ağırlıklı 

MMO Genel Sekreteri Ali Ekber Çakar ise Türkiye'de olarak su, elektrik ve doğal gaz kanalıyla elde edildiğini 
ölçü ve tartı aletlerinin bir envanterinin bile bulunmadığını, belirterek şöyle konuştu: “Günde 1 kilovatlık hatalı ölçüm 
bu alanın son derece denetimsiz olduğunu vurguladı. yapan elektrik sayacını çeşitli hesaplar sonucunda 100 bin 
Metroloji alanındaki denetimlerde mühendislerin aktif rol sayaca yaydığımız anda, Denizli Adıgüzel Elektrik 
almasını ve ilgili meslek odalarıyla iş birliği yapılmasını Santrali'nin 2007 yılındaki üretiminin 18 katı daha fazla 
isteyen Çakar, Sanayi ve Ticaret Bakanlığı'na iki yıl önce zarar söz konusudur. Eksik ölçüm ile 18 santrali kaybetmişiz 
sundukları projenin olumlu bulunduğu halde, konuyla ilgili demektir! En önemli parometrelerden biri enerjinin doğru 
çalışmanın başlatılmadığını bildirdi. Çakar şöyle konuştu: ve güvenilir ölçülmesidir. Ölçüm cihazlarının güvenli ve 
“Ülkemizde yasal metroloji kapsamındaki ölçü aletlerinin hassasiyetinin artması tüketici ve kamu menfaatine yarar 
sayısının 100 milyonu aştığı tahmin edilmekle birlikte, ölçü sağlamaktadır.”
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42. Dönem ikinci Danışma Kurulu toplantısı 30 yaptığı konuşmadan şu bölümleri aktardı: “IMF ve Dünya 
Kasım 2008 tarihinde, 78 kişinin katılımıyla Oda Bankası gibi kurumlara bağımlılık ile AB uyum 
Merkezi'nde yapıldı. Makina Mühendisleri Odası (MMO) programlarına endekslenmiş olmanın sonucu olarak, 
Yönetim Kurulu Başkanı Emin Koramaz'ın açılış konuşması ülkemizde biz mühendislerin varlık nedeni olan sınai 
ile başlayan toplantıda, TMMOB Başkanı Mehmet Soğancı yatırımlar durmuş, KOBİ'lerin önemli bir kısmı pazardan 
dünyada ve Türkiye'de yaşanan gelişmeleri ve Oda çekilmiş, işsizlik kronik bir sorun haline gelerek toplumsal 
çalışmalarını değerlendiren bir konuşma yaptı. Toplantıda adaletsizlikler derinleşmiştir. Sanayide üretim teşvik 
söz alan Danışma Kurulu Üyeleri, yaşanmakta olan küresel edilmemekte, özellikle ara malı ve yatırım malı üreten 
ekonomik krizi, krizin Türkiye'ye yansımalarını, Oda'nın sektörler taşeronlaşmaya ve fason üretime teşvik 
yapması gerekenleri ve yedi aylık Oda çalışmalarını edilmektedir. Ülke kaynakları üretken yatırımlar yerine 
değerlendirdiler. MMO Başkanı Emin Koramaz, daha çok hizmet ve finans sektörleri ile borç faizlerine 
çalışmayı gerektiren gelişmelerin ve örgütlü gücün aktarılmaktadır. Özelleştirme ve serbestleştirme adı altında 
kendileri için hep yol gösterici olduğunu işaret ederek, tarım alanlarımız, ormanlar, araziler ve entegre sanayi 
“TMMOB Makina Mühendisleri Odası, örgütü ve tesislerimiz elden çıkarılmaktadır. Üretim ve yatırımdan 
üyelerinden aldığı güçle karamsarlığa kapılmadan, tüm kopuk politikalarla Türkiye sıcak paranın boyunduruğu 
güçlüklere göğüs gererek direnmesini bilecektir” dedi. altına sokulmuştur. Ülkemiz kaynakları spekülatörlere, 

Türkçe karşılığı ile vurgunculara aktarılmaktadır. Kısacası Emin Koramaz: “ÖRGÜTLÜ GÜCÜMÜZ BİZİM 
Türkiye ekonomisi cari açığını dış borçla kapatan, sıcak İÇİN HEP YOL GÖSTERİCİ OLDU”
para akışına mahkûm, yüksek cari açık, yüksek dış borç ve 

Konuşmasına toplantının farklı koşullarda 
süreklileşmiş işsizliğe dayalı kırılgan ve sürekli kriz tehdidi 

yapıldığına dikkat çekerek başlayan MMO Başkanı Emin 
altında bir yapıya büründürülmüştür. Bu durum Türkiye'nin 

Koramaz, bugün Türkiye'yi ve bütün sektörleri içine alan bir 
küresel gelişmelere bağımlılığını daha da artırmış 'yukarısı 

krizin söz konusu olduğunu belirtti. Amerikan finans 
hapşırdığında aşağısı nezle olur'a benzer bir durum 

piyasalarındaki altüst oluşla başlayan ekonomik krizin 
yaratmıştır. Mevcut uluslararası sistem 'mortgage olayı' ile 

dalga dalga tüm dünyaya yayıldığını ifade eden Koramaz, 
yeni bunalım ve krizlere gebe bir süreci yaşamaktadır. 

“Emperyalist kapitalist sistem, her kriz ve bunalım 
Mortgage'nin ABD ekonomisinde yol açtığı 1 trilyon dolar 

döneminde olduğu gibi bu krizin maliyetini de emekçi 
civarındaki maliyet ile Irak işgalinin 3 trilyon doları bulan 

kesimlere ve geri bıraktırılmış ülke halklarına yüklemeye 
maliyeti ve ABD'nin büyük bütçe açıklarının dünyaya ve 

çalışmaktadır. Düne kadar serbest piyasa ekonomisini 
özellikle bizim gibi ülkelere fatura edilmesi kaçınılmazdır. 

kutsayanlar, devletlerin ekonomik ve sosyal alandan elini 
Bu durum ile sanayi ve ekonomimize ilişkin birikmiş 

çekmesi gerektiğini söyleyenler, krizin sorumlusu olan dev 
olumsuzlukların çakışması, Türkiye'nin önemli zorluklarla 

tekelleri, çok uluslu şirketleri ve bankaları kurtarmak için 
karşılaşacağının işaretleridir. Son yıllarda yerel yönetimler, 

kamu kaynaklarını seferber etmektedir” diye konuştu. 
valilikler ve çeşitli vakıflar kanalıyla 'sadaka' türü sosyal 

Yıllardır özelleştirmelerin “erdeminden dem” yardımlarla yoksul kesimleri yedekleyen iktidar, dünya 
vuranların zarar eden finans kuruluşlarını devletleştirdiğini, konjonktürü ve mevcut cari açık itibarıyla önümüzdeki 
borçlarını sahiplendiğini, krizin faturasının ise işten dönemde daha faz la zor lanacakt ır.  Ekonomi 
çıkarmalar ve düşük ücretler olarak çalışanlara kesildiğini şaklabanlarının benimsetmek istediklerinin aksine durum 
söyleyen Koramaz, krize karşı dünyada açıklanan kurtarma gerçekten vahimdir. Dolayısıyla AKP veya benzer ekonomik 
paketlerinin bugün 10 trilyon doları aştığını dile getirdi. programı benimseyen herhangi bir siyasi güç, bu kriz 
“2001 krizinde Türkiye'de nasıl 60 milyar dolar civarında faktörlerini yönetemeyecektir.”
para asalak, rantiyeci bankaları kurtarmaya harcandı ise 

“Sermaye İşsizlik Fonundaki 37 Milyar 
şimdi de dünya çapında çok daha devasa boyutlarda 

YTL'ye Gözünü Dikti”
kurtarma paketleri gündemdedir” diyen Koramaz, 

Genel Kurul'da yaptığı konuşmada yer verdiği bu dünyanın ve ülkelerin mali kaynaklarının çok dar bir 
öngörü ve saptamaları dünyada ve Türkiye'de yaşanan zümrenin ve büyüklerin kurtarılması için harcandığını, 
gelişmelerin doğruladığının açık olduğunu işaret eden Emin harcanacağını açıkladı.  
Koramaz, AKP Hükümeti'nin bu krizi yönetemeyeceğini 

“Durum Gerçekten Vahim”
savundu. Hükümet'in bugün yarın açıklaması beklenen 

Nisan ayında yapılan 42. Oda Genel Kurulu'nun açış önlem paketinin taslağının geçen hafta Cumartesi günü bir 
konuşmasında dünya ve Türkiye gündemiyle bağlantılı gazeteye tam metin olarak sızdığını anımsatan Koramaz, 
olarak söylediklerini anımsatan Koramaz, Genel Kurul'da taslaktaki 83 madde içinde halk lehine bir tek madde 

             Yaşanan küresel ekonomik krizin Türkiye'ye yansımalarının değerlendirildiği Danışma Kurulu toplantısında, 
Odanın örgütü ve üyelerinden aldığı güçle tüm güçlüklere göğüs gererek direnmesini bileceği vurgulandı...

“MMO GÜÇLÜKLERE GÖĞÜS GEREREK DİRENMESİNİ BİLECEKTİR”

42. DÖNEM II. DANIŞMA KURULU TOPLANTISI YAPILDI
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bulunduğunu, bu maddenin de “Elektrik ve doğal gaz azalırken devletin dış borcu artacaktır” diyen Koramaz, 
zamlarının mümkün olan kısmını” geri çekmek olduğunu Başbakan'ın “Ben açıklayacağım” dediği IMF'den ilk etapta 
ifade etti. Halkın kışın zaten zamlı fiyatla doğal gazı alınacak 6,2 milyar dolar ile Hükümet'in IMF'den gerçek 
kullanmış olacak olması ve yerel seçimlerin de yapılacak isteği olarak kamuoyuna sızan “Limitsiz Acil Destek 
olması nedeniyle Mart ayında fiyatlarla biraz oynanacağını Fonu”ndan talep edilen 20–40 milyar doların bu amaçla 
belirten Koramaz, söz konusu pakette ne devasa gıda kullanılacağını söyledi. Anlaşmanın amacının belli 
zamlarından ne de yüzde 66 oranındaki dolaylı vergilerden olduğunu belirten Koramaz, “Çoğu yabancı sermayeli 
ve çalışanların sırtına yıkılmış olan vergi yükünden bir tek büyük şirketleri kurtarmak, günü döndürmek ve faiz 
satır bile söz edilmediğini ifade etti. “Bunun yerine zaten ödemelerini garanti altına almak. Bunun halk, ulusal 
kazandığının vergisini ödemeyen büyük sermaye ekonomik çıkarlar, KOBİ'ler, çalışanlar lehine hiçbir yanı 
kesimlerinin vergi yükü daha da azaltılmaktadır” diyen bulunmamaktadır” dedi. 
Koramaz, konuşmasını şöyle sürdürdü: “Devlet 
kaynaklarıyla özel bir fon oluşturularak, sonradan geri 

“Ülkemiz Siyasal ve Toplumsal Açıdan Çok 
ödenmek koşuluyla, işten çıkarmalarda tazminatlar için 

Daha Olumsuz Noktalara Sürüklenecek”
işverenlere destek olunması planlanmakta, bir anlamda 
işten çıkarmalar kolaylaştırılmaktadır. Yalnızca son iki ay 

Küresel krizin de etkileriyle Türkiye'de zaten var içinde, başta tekstil ve otomotiv olmak üzere hemen her 
olan ekonomik buhranın daha da derinleşeceğinin açık sektörde on binlerce çalışan işten çıkarılmışken, sermaye 
olduğunu kaydeden Emin Koramaz, ekonominin çevreleri bu kez de işsizlik fonundaki yaklaşık 37 milyar 
küçüleceği, ihracat ve ithalatının gerileyeceği bir döneme YTL'ye gözünü dikmiştir. İşsizlik fonunu büyütmek ve 
girildiğini kaydetti. Yatırımların daha da azalacağı, iç talebin işsizlik ödeneğini artırmak yerine, bu fon TOKİ 
kısılacağını ve işsizliğin daha da yaygınlaşacağını yatırımlarında ve işverenlere verilecek kredilerde kaynak 
uyarısında bulunan Koramaz, bu durumun üretici olarak kullanılmak istenmektedir.”
sektörleri, mühendisleri ve tüm toplumsal kesimleri 
derinden etkileyecek yeni bir bunalım dönemini işaret 

Özel Sektörün Dış Borçlarına Örtülü Devlet 
ettiğinin altını çizdi. Koramaz şöyle konuştu: “Bütün bu 

Desteği Getiriliyor
sorunlara, demokrasi alanındaki temel eksiklikler, Kürt 
sorununun çözümünde demokratik açılımlar yerine şiddet 

Hâlâ özelleştirmelerden medet umulduğunu, 2B ortamının egemen kılınması, toplumun dinsel yaşam 
projesinin tekrar gündeme taşınarak ormanların ve kamu biçimleri ve etnik kökenleri üzerinden birbirine düşman 
arazilerinin kaynak yaratma adına talan edildiğini savunan edilmesi de eklendiğinde, ülkemiz siyasal ve toplumsal 
Emin Koramaz, “Diğer yandan Başbakan ve Hükümet ilk açıdan çok daha olumsuz noktalara sürüklenecektir. Bu 
başlarda IMF konusunda TÜSİAD'la gölge boksu yaparken noktada ülke halkı ve kaynaklarını, kalkınmayı ve toplumsal 
bugün IMF ile anlaşma yolundadır” dedi. Bu anlaşma ile barışı esas alan bir programın oluşturulmasının ve yaşamda 
çoğu kısa vadeli olan 190 milyar dolar civarındaki özel karşılığını bulmasının sağlanması zorunludur.”
sektör dış borçlarına örtülü devlet desteği getirildiğini 
işaret eden Koramaz, IMF'den alınacak kredilerin dış borcu 

MMOB Başkanı Emin KORAMAZ'ın konuşamasının 
bulunan özel sektöre iç borçlanma olarak aktarılacağını ve 

t amamına  “www.mmo.org . t r ”  ad re s i nden  
emperyalist merkezlerin kredi faizlerinin güvence altına 

ulaşabilirsiniz.
alınacağını vurguladı. “Yani özel sektörün dış borcu 

Üyelerimizin
 Şube Çalışmalarına 

Daha Aktif Katılımlarını
Bekliyoruz.
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13 Ekim 2008 tarihinde Şubemizde, "Kobilere Yönelik Ar-Ge 
Teşvikleri” konulu seminer  düzenlendi. Katılımın yoğun olduğu seminer, 
KOSGEB Gaziantep Üniversitesi Teknoloji Geliştirme Merkezi Müdürü 
Selçuk ERİŞ tarafından verildi.

Açılış konuşması Şube Başkanı Ali PERİ tarafından yapılan 
seminerde, Selçuk ERİŞ tarafından TEKMER'in tanıtımı, Teknoloji 
Araştırma ve Geliştirme Destekleri, kimlerin yararlanabileceği, destek 
miktarı ve çeşitleri ile yasal mevzuat konularında üyelere bilgiler verildi.

KOBİLERE YÖNELİK AR-GE TEŞVİKLERİ 

SEMİNERİ DÜZENLENDİ

Şube Başkanı Ali Peri'nin Açılış Konuşması 

Değerli üyelerimiz,

Türkiye imalat sanayiinin çok büyük bir kısmı (yaklaşık % 99'u) küçük ve orta ölçekli sanayi işletmelerinden 

oluşmaktadır.

KOBİ'lerin ülke ekonomimizdeki yeri ve önemi yadsınamaz bir gerçektir. Ülkemiz sanayisinde KOBİ'ler her zaman var 

olacaklar ve üretimde özellikle istihdam yönünden olumlu bir rol üstleneceklerdir. Bu nedenledir ki ülkeler kendi ekonomik 

politikaları doğrultusunda KOBİ'leri çok geniş kapsamlı desteklemek zorundadırlar.

KOBİ'lerin;

Sağlıklı bir ortamda verimli çalışmalarının temin edilmesi, 

Uluslar arası rekabet ortamına uyum sağlayabilmeleri ve uluslararası pazarlardan pay alabilmeleri,

Ürünlerini geliştirmeye yönelik olarak yapılan çalışmalara destek olunması,

İşletmelerin teknolojik düzeyinin yükseltilmesi, ürün kalitesinin ve yeni ürünlerin geliştirilmesi, 

Ar-Ge bilincinin oluşturulması ve verimliliğin artırılması, 

Yurtiçi ve yurtdışı pazarlarda rekabet gücünün artırılmasının sağlanması, yönünde desteklenmeleri gerekmektedir.

Ayrıca yeni girişimci, yeni ürün ve yeni üretim teknolojilerinin geliştirilmesi yönündeki desteklerin, Ülke ekonomisine 

katkıları tartışılamayacak bir gerçektir.

 Birçok ilde, KOSGEB ve benzeri kuruluşlar tarafından verilen bu teşvik ve desteklerin, ilimizde ki küçük ve orta 

ölçekli sanayi işletmeleri tarafından da kullanılması, üyelerimizin bilgilendirilmesi ve çalıştıkları işletmelerin bu teşvik ve 

desteklerden faydalanma imkânlarının oluşturulması için “ KOBİLERE YÖNELİK AR- GE TEŞVİKLERİ “ konulu 

bilgilendirme semineri düzenlenmiştir. 

Bilgilendirme, üyemiz ve aynı zamanda KOSGEB GAZÜ TEKMER Müdürü Sayın Selçuk ERİŞ tarafından yapılacaktır.

Seminerin faydalı geçmesini diler, hepinize saygılarımı sunarım.                               13/10/2008

Ali PERİ

Başkan
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22 Ekim 2008 Çarşamba günü ,GAZÜ Mühendislik Fakültesi 
Makina Mühendisliği Bölümü Konferans Salonunda, Makina ve Endüstri 
Mühendisliği bölümlerinde okuyan öğrenci üyelerimize yönelik, piyasada 
faaliyet gösteren Makine ve Endüstri Mühendisleri tarafından mesleği 
tanıtıcı, iş yaşamı ve piyasa tecrübeleri ile ilgili bilgi aktarımının yapıldığı 
MMO Öğrenci Üye Komisyon Toplantısı düzenlendi.

Toplantı öncesinde; 21 - 22 Ekim 2008 tarihlerinde Gaziantep 
Üniversitesi Yabancı Diller Meslek Yüksekokulunda, 22 Ekim 2008 
Çarşamba günü de Endüstri Mühendisliği Bölümünde, Odamızı ve 
Odamızın öğrencilere yönelik faaliyetlerini tanıtmak ve 22 Ekim 2008 
tarihinde yapılacak olan toplantının duyurusunu yapmak amacı ile 
Öğrenci Üye Komisyonumuzca MMO Stantları açıldı. 

Yaklaşık 130 öğrenci üyemizin katıldığı toplantı, Şube Başkan 
Vekli Başar KÜÇÜKPARMAK tarafından yönetildi ve toplantı açılışında 
Mak.Müh.Bölüm Başkanı Prof. Dr. Sedat BAYSEÇ ve   End. Müh. Bölüm 
Başkan Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. Kürşad AĞPAK konuşmalarını yaptılar.

Toplantıda  sırasıyla ,  Gürcan ÜLGEY ( MMO G.Antep Şube 
Saymanı / Giga Teknolojik Tesisat Sistemleri Ltd. Şti.), Fikret GÜLYUVA ( 
MMO G.Antep Şube Üyesi / Ekonet  Tekstil ve Ambalaj San.Tic.A.Ş.),  
Esra ÇELİK ( MMO G.Antep Şube Yön. Kurulu Üyesi / Erkent Mensucat 
A.Ş.) ve Türkan ÇAKMAKYURDU ( MMO G.Antep Şube Endüstri Müh. 
Komisyon Başkanı/ Türkiye-Suriye Bölgelerarası İşbirliği Proje Koor. 
Birimi ) tarafından mesleki ve iş yaşamları hakkında bilgiler aktarıldı.

Toplantı sonunda kokteyl verilerek etkinlik sonuçlandırıldı.

MMO ÖĞRENCİ ÜYE TOPLANTISI DÜZENLENDİ
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ATATÜRK'Ü ANMA PROGRAMI ve KAN BAĞIŞI

TMMOB Mak ina  Atatürk'ün en büyük emaneti olan Bağımsız, 

Mühend i s l e r i  Oda s ı  Demokratik, Laik Türkiye Cumhuriyeti'ne her yönü ile 

G a z i a n t e p  Ş u b e s i ,  sahip çıkacağımıza söz vererek onu bu ölüm 

per iyod ik  ara l ı k la r la  yıldönümünde bir kez daha rahmet ve minnetle 

gerçekleştirdiği Genel Üye anıyorum.
Atatürk'ün şu sözlerini sizlerle paylaşmak Toplant ıs ın ı ,  Türk iye 

istiyorum.Cumhuriyeti'nin kurucusu 
İki Mustafa Kemal vardır. Biri ben, et ve kemik, geçici 

büyük önder Mustafa 
Mustafa Kemal. 

K e m a l  A t a t ü r k ' ü n  İkinci Mustafa Kemal, onu “ben” kelimesiyle ifade 
aramızdan ayrılışının 70. edemem; o, ben değil, bizdir. O, memleketin her 
Yıl dönüm gününe denk köşesinde yeni fikir, yeni hayat ve büyük ülkü için uğraşan 
ge t i re rek ,  Ata tü rk 'ü  aydın ve savaşçı bir topluluktur. Ben, onların rüyasını 

anmak ve onun mirasına olan minnettarlığımızı ifade temsil ediyorum. Benim teşebbüslerim, onların özlemini 
etmek için, 10 Kasım 2008 Pazartesi saat 19.00'da Şube çektikleri şeyleri tatmin içindir. O Mustafa Kemal sizsiniz, 
Toplantı Salonunda toplandı. hepinizsiniz. Geçici olmayan, yaşaması ve başarılı olması 

Bu günün önemini, daha da anlamlı kılmak için, 
gereken Mustafa Kemal odur.

geleceğimizin aydınlık yüzü olan öğrenci üyelerimizin de 

katıldığı toplantı sırasında, kan bağışında bulunmak 

isteyen üyelerimiz ve öğrenci üyelerimiz Kızılay aracılığı 

ile ihtiyacı olanlara yardımda bulunmak onuruna ulaştı.
Kan bağışının yoğun bir şekilde yapıldığı toplantının 

açılışında Şube Başkanı Ali PERİ tarafından, Ulu Önder 

Mustafa Kemal Atatürk şu sözlerle anıldı. 
Doğadaki tüm canlılar gibi insanoğlunun da 

yaşamının bir sınırı vardır. Ancak bazı insanlar vardır ki 

yaşamları boyunca yaptıkları eserlerle, insanlığa yapmış 

oldukları hizmetlerle yaşamlarından sonra da varlıklarını 

sürdürürler. Yaşamını mil let ine adayan, bir 

imparatorluğun küllerinden yepyeni ve güçlü bir devlet 

yaratan eşsiz bir lider, mümtaz bir devlet adamı, büyük bir 

komutan ve dâhi olan Atatürk bu ender insanlardan biri 

belki de en büyüğüdür.

Atatürk, hem milli mücadele, hem de Cumhuriyeti 

inşa sürecinde daima ileriye bakmış, ileriye yürümüştür.
Bugün, Büyük Atatürk'ün yolundan giden bizlere düşen 

görev de yüzümüzü geleceğe dönmek, ufkumuzu geniş, 
hedeflerimizi büyük tutmaktır.

Bunun için, 10 Kasım'ları aydınlık geleceğimize 

yönelik atılımlarımızın esin kaynağı haline getirmeliyiz. 

Atatürk'e saygının gereğinin bu olduğuna, O'nun manevi 

huzuruna ancak bu şekilde başımız dik, alnımız açık 

olarak çıkabileceğimiz inancında olmalıyız.
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Gaziantep Üniversitesi Endüstri Mühendisliği Bölümü 3. ve 4. sınıf öğrencileri tarafından yapılan drama çalışmaları 
kapsamında; Endüstri Mühendisliği, Algılama Yönetimi, Zaman Yönetimi, Kriz Yönetimi, Proje Yönetimi, Stres Yönetimi ve 
benzeri konularda hazırlanan kısa filmler, Kasım ayı boyunca Şubemiz Eğitim Salonunda her hafta Pazartesi günleri 
gösterime sunuldu.

ENDÜSTRİ MÜHENDİSLİĞİ KISA FİLM ve DRAMA GÜNLERİ

DEVRİM ARABALARI / ÖĞRENCİ ÜYE ETKİNLİKLERİ

14 Kasım 2008 Cuma günü, MMO Gaziantep Şubesine 
üye olan Gaziantep Üniversitesi , Makina ve Endüstri 
Mühendisliği Bölümü 60  öğrenci, DEVRİM ARABALARI Filmini 
Sinepark-NAKIPALİ'de izlediler.

Devrim Arabaları Filminin Konusu

Devlet Başkanı Cemal Gürsel tümüyle yerli üretim bir 
otomobil yapılmasını emreder ve görevin TCDD işletmesine 
verildiği bildirilir. O gün orada bulunan 23 mühendis , 
kariyerlerini ve aile hayatlarını riske atarak zamanla, yoklukla, 
politikayla, karşılarına çıkan sayısız engelle baş etmek zorunda 
kalırlar.

Bu emri 'Türk insanının makûs talihine karşı bir meydan 
okuma' olarak algılarlar. En küçük bir tereddüt ya da endişe 
sergilenmeksizin derhal işe başlanır. Çalışma mekanı olarak 
Devlet Demiryolları '  nın Eskişehir'deki Cer Atölyesi seçilir. 
Zaman müthiş dardır. Cumhuriyet Bayramı ' na kadar yalnızca 
130 günü vardır ekibin. Türkiye'nin ilk yerli otomobili olacak 
eserin adı da konmuştur: “Devrim”.

“Benzini bitti diye yolda kalan araba” etiketiyle unutulan 
“Devrim”in hikayesinin bilinen ve bilinmeyenlerinin anlatılacağı 
“Devrim Arabaları” filminin senaryosunu, Murat Dişli ve Tolga 
Örnek 2 yıllık bir araştırma sonucunda oluşturmuşlar.

Yönetmenin notu

Senaryosunu Murat Dişli' yle birlikte yazan  filmin 
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yönetmeni  Tolga ÖRNEK “ Nedense biz toplum olarak 
olumlu hikayeleri de birtakım olumsuzluklarla hatırlıyoruz. 
Bizim için hep bardak  boş. Hiç kimse Türkiye'nin ilk yerli 
otomobilini 129 günde üreterek imkansızı başarmış 
mühendisleri hatırlamıyor ama, arabanın mecliste 
durmasını anımsıyor. Oysa araba durduktan sonra tekrar 
çalışıyor, ayrıca ikinci araba hiç durmuyor.  O gün Ankara 
sokaklarını dolaşıyor. Bir tanesi de şuan Eskişehir'de ve hala 
çalışıyor. Biz Türkiye olarak değerlerimize sahip çıkmak 
zorundayız. Başarılarımızı anlamalı ve anlatmalıyız. Devrim 
arabaları hikayesi olağan insanların olağanüstü başarısı. Biz 
ancak böyle hikayeleri hatırlayarak hayatımıza ve geleceğe 
daha olumlu bakabiliriz.Bu hikaye şunu anlatıyor: 
Yapılabilir,kafamıza koyduğumuz her şey irade ve azimle 
yapılabilir diyerek filmin aslında bir başarı öyküsü olduğunu 
dile getiriyor. Film hikayesi ve oyuncuları ile olduğu kadar 
dekoruyla da iddialı. Beykoz Eski Kundura Fabrikası'nın, 
gerçek Devrim arabalarının yapıldığı Cer Atölyesi'ne 

dönüştürülmesiyle oluşturulan dekor, izleyenlere zaman tüneline girilmiş hissi verecek. Filmde iki adet Devrim Arabası 
filmin hikayesine eş zamanlı olarak yapıldı.

ZATEN SABOTAJ VARDI, ŞANSI YOKTU

Dönemin Ulaştırma Bakanı Orhan Mersinli 'ye göre araba görücüye çıktığında 

• Emme manifolu  kapakçığının kapatılması unutulmamış olsaydı; 

• Ankara'da Cemal Gürsel'e sunulmaya götürülürken deposuna benzin doldurulsaydı;

• TBMM önüne giderken 'Yolda Mobil'e uğrar benzin alırız' denip benzin istasyonuna giriş, kalabalık ve aceleci polis 
eskortları tarafından engellenmeseydi;

• Devrim'i yapan mühendisler, Ankara programını bilseler ve 'Nasıl olsa yalnızca gösterilecek' diyerek henüz 
denenmemiş 'siyah' Devrim'i Ankara'ya götürmeselerdi; 

• Cemal Paşa'nın canı o anda 'bej' Devrim yerine 'siyah' Devrim'e binmek istemeseydi  ve hepsinden önemlisi basın 
olayı bu kadar çarpıtıp, büyütmeseydi... 

• Bütün bunlar olsaydı yine de bugünlerde ülkemizin yollarında Devrim'ler dolaşıyor olur muydu bilinmez. 

Ama Devrim'in şansı yoktu!..

ÖĞRENCİ YORUMLARI

Savaş AYDIN/ Endüstri Mühendisliği Bölüm Öğrencisi

Filmin daha önce fragmanlarını izlemiştim ve bu bende büyük beklenti yaratmıştı. Hikayenin gidişatını konunun 
ayrıntılarını şöyle bir gözümde canlandırmıştım , araba ve motor  düşkünü bir mühendis adayı olarak. Daha sonra MMO 
GAZİANTEP Şubesi bana bu filmi seyretme şansı verdi. Film benim açımdan güzel bir fırsattı, geçmişte yaşanan gerçek bir 
başarı hikayesi .Mühendisler açısından da bir şansızlık bir dikkatsizlik ve Türk toplumunun önyargı ve başarılı olamam  
duygusundan kaynaklanan “bunu yapamayız şunu yapamayız, biz kim araba yapmak kim ?!”  gibi söylentiler ve bunun 
sonucunda sonu pek iyi olmayan bir macerayı seyretme olanağıydı.

Filmin çekim kalitesi, oyuncuların performansı ve seçimi, konu gerçekten çok iyiydi. Usta oyuncular seçilmişti. 
Filmden çıkarken bu kadar mı olur, devlette Türk'ün başarmasından korkanlar var ve onlar idari kademede diyorsunuz... 
Müzikler harika. Oyunculuğa ise söylenecek bir şey yok.Bu arada filmden bir kaç söz " Türkiye de hiç bir başarı cezasız 
bırakılmaz" , "adı devrim olan bir şeyin zaten yürümesine izin vermezlerdi"  sözleri çok hoşuma gitti.

   Volkswagen in ürün tasarım departmanının başında Murat GÜNAK adlı bir Türk'ün  olduğunu, Mazda 3 serisini 
Hasip GİRGİN adlı bir Türk tasarladığını ve yeni Ford Focus 'u Murat GÜLER adlı bir Türk'ün tasarladığını biliyormusunuz? 
İşte devrim otomobilinin yaşamasına ve gelişmesine izin verselerdi ,bugün tüm dünyada bu isimlerden daha da fazlasını 
görecektik.İzin vermediler.Kimler vermedi? Başta o dönemin sermayedarlarının paralı kalemşorları vermedi. Yerin dibine 
soktular otomobili de, tasarlayanları da ,yaptıranları da. 

Bana bu filmi seyretme fırsatını verenlere ve  MMO GAZİANTEP'E çok teşekkürler.
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Çelebi YILDIRIM/ Makina  Mühendisliği Bölüm 
Öğrencisi

Bu film, güzel ve eşi bulunmayan bir etkinlik oldu. Film 
gerçekten güzeldi ve inanıyorum ki bütün mühendis adayı 
arkadaşlarımı da derinden etkiledi. Ama benim içimde hala bir şüphe 
var ?  Film gerçeklerin tamamını mı yansıttı, yoksa sadece bir kısmını 
mı? 

Ben Devrimin hikayesinde  Özel Sektörün de yer aldığına 
inanıyorum. Bence Devrim'i baltalayan en büyük  etkendi  Özel 
sektör !!!  Aklıma şu sorular geliyor:

1)Bir kere Cumhurbaşkanı Cemal Gürsel 'i almaya gidecek ilk yerli 
araba benzinsiz olarak  oraya götürülür müydü? Hele ki arabanın  
şöförlüğünü  bir mühendis yapıyorsa,

2)Bu  çalışmalar o donemde Vehbi KOÇ tarafından  dikkatle takip ediliyordu.

3)Daha çok dikkat çeken, Devrim arabasını kullanan  Rıfat Serdaroğlu . Koç tarafından üretilen ilk yerli otomobil 
Anadol 'un üretim kadrosunda göze  çarpıyor !!! 

4) Devrim'in defterinin dürülmesi hakkında; “Basın olayı bu kadar olumsuz işlemeseydi çok daha farklı sonuçlar 
alınabilirdi. O günlerde gazetelerde bir de fotoğraf yayınlanmıştı. İngiltere Kraliçesi'nin limuzini yolda kalmış ve Lordlar 
arkadan itiyor. Limuzin de yolda kalabilirdi,  Devrim de yolda kalabilir denmemişti” 

Dicle KIRAN/ Endüstri Mühendisliği Bölüm Öğrencisi

Filmi çok beğendim çünkü bana aslında var olmayan değil, var olup ta bizim farkında olmadığımız değerleri 
hatırlatıyor. Bunlar ;   inanç, özgüven ,yaptığın işi benimsemek ve sevmek. İnanmak diğerlerinin annesi gibidir; o olmazsa 
diğerleri de olmaz. Filmi izlerken Makina Mühendisliğinde okusaydım keşke diye de içerlendim ama sonunda benzinin 
yeterli olmadığını görünce bir Endüstri Mühendisi şart diye düşündüm . Belirtmeden geçemeyeceğim; ülkemizde  bir işin 
doğru tarafı değil daha çok o  işin  yanlış-kusurlu tarafı aranıyor. Emeğin karşılığı verilmiyor. Bu da bizim içimizdeki azmi 
,inancı olumsuz yönde etkiliyor diye de düşünmekten kendimi alıkoyamıyorum.

Bana bu filmi seyretme fırsatını verenlere ve  MMO GAZİANTEP'E çok teşekkürler.

ORHAN KINACI / Endüstri Mühendisliği Bölüm Öğrencisi

Filmi izlerken oldukça mutlu oldum. Film çok gurur vericiydi. Bu organizasyonun yapılmasında emeği geçenlere 
teşekkür ediyorum.

CEM TAŞKAN / Endüstri Mühendisliği Bölüm Öğrencisi

Film tek kelimeyle harikaydı...Bunu Türk Mühendislerine geç kalmış bir teşekkür olarak algılayabiliriz.... Keşke 
ülkemizdeki değerli mühendislerimizin icatları, emekleri bu filmde de gösterildiği gibi unutulmasa ve yabana atılmasa en 
önemlisi  bu icatların önüne set çekilmese.... dediğim gibi film harikaydı ama sonu böyle olmasaydı ?! (hüzünlendik ve 
fazlaca sitem ettik ülkemizdeki bu garip sisteme)...

Teşekkür  ediyoruz MMO ya bize bu güzel filmi izleme olanağı sunduğu için....

ORHAN CANAN/ Endüstri Mühendisliği Bölüm Öğrencisi

Devrim Arabaları gerçekten güzel bir filimdi.Biz mühendis adaylarına tam anlamıyla hitap ediyor.Filim bitiminden 
sonra konuştuğum arkadaşlar,  araba yapmaya karar verdiler. Filimde dikkatimi çeken üç önemli nokta vardı. Birincisi biz 
inandıktan sonra her şeyi yapabiliriz. Filimde o mühendisler inandılar ve başardılar. Hani filimin bir yerinde, iki Amerikalı , 
Türk Mühendislerin yaptıkları çalışmalara bakmaya gitmişlerdi ve çıkışta biri arabaları yapacaklarına inanmıyordu fakat 
diğeri ise  " önemli olan yapmaları değil önemli olan onu yapacaklarına inanmalarıdır." demişti. İkincisi; önemli 
kademelerinde çalışan insanların   bugün bile  sınırlamalar ve projelerin gerçekleşmemesi için ellerinden gelen her şeyi 
yapması. Gerçekten üzücü bir durum ama bütün sınırlamalara karşın yinede başarabiliriz. Üçüncü olarak da mühendis ile 
usta arasındaki ilişki göze çarpmakta .Usta yılların deneyimini yaşamış, Mühendis ise hayatının büyük bir bölümünü o işin 
nasıl yapılacağına veya daha iyi bir şeyler nasıl üretilebileceği konusundaki eğitime adamış.Projelerin gerçekleşmesi için 
her ikisine de ihtiyacımız olduğunun farkına varmış olmamız lazım. Bu yüzden mühendisler ve ustalar tek bilek olmalı.
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24 Kasım 2008 Pazartesi günü Şubemiz Toplantı Salonunda, Şube Başkanımız tarafından Soba Kullanımı, Soba 
Zehirlenmeleri ve Hava Kirliliği konusunda Basın Toplantısı düzenlendi.  Toplantıya Türkiye Muhtarlar Federasyonu 
Başkan Yardımcısı - Gaziantep Muhtarlar Derneği Başkanı Ökkeş TİTİZ, bir çok mahalle ve köy muhtarıda katıldılar.

SOBA KULLANIMI, SOBA ZEHİRLENMELERİ VE HAVA KİRLİLİĞİ 
KONULU BASIN TOPLANTISI 

KALORİFER KAZANI YAKMA SEMİNERİ DÜZENLENDİ

Makina Mühendisleri Odası ve Gaziantep 
Büyükşehir Belediyesi  işbirliğiyle ile “Isınmadan Kaynaklı 
Hava Kirliliği Kontrol Yönetmeliği” çerçevesinde  “ Kalorifer 
Kazanı Yakma Semineri “ düzenli olarak verilmektedir. 
Geçtiğimiz aylarda; üçüncü seminer  3 -5 Kasım 2008  ve 
dördüncü seminer 2 - 4 Aralık 2008 tarihlerinde , üçer 

Seminerde katılımcılara, brülör, katı yakıtlar, gaz 
yakıtlar, sıvı yakıtlar konusunda bilgiler verildi. Kullanılan 
yakıta göre tam verimin elde edilmesi ve bilinçsiz yakma ile 
oluşan çevre kirliliğini önlemek amacıyla düzenlenen 
seminerde, katılımcılar, kazanların işletilmesi ve 

günlük  eğitimler  MMO Teknik Görevlisi Aydın AKGÜL  işletilmesinde dikkat edilmesi gereken hususlar ve kazan 
tarafından verilmiştir. güvenliği konularında da bilgilendirildiler.
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22 Aralık 2008 ithal etmek yerine, kendi 

Pazartesi günü MMO öz kaynaklarımız ile 

G a z i a n t e p  Ş u b e s i  üretmemiz ve özellikle 

Toplantı  Salonunda g e l e c e ğ i m i z  i ç i n  

“Enerji Verimliliği ve yeni lenebi l i r  enerj i  

A l t e r n a t i f  E n e r j i  k a y n a k l a r ı n a  

Kaynak la r ı  Pane l i ”  yönelmemiz gerektiğini, 

düzenlendi. b u n u n  y a n ı n d a  
Pane l i n  a ç ı l ı ş  d ü n y a n ı n  e n e r j i  

k o n u ş m a s ı  Ş u b e  iht iyac ındak i  ar t ı ş ı  
Başkanı ALİ PERİ ve sınır landırmak için, 
Çankaya Üniversitesi ener j i y i  tasa r ru f lu  
Rektörü Prof. Dr. Ziya kullanmalı, iyi yönetmeli 
Burhanettin GÜVENÇ ve enerji tasarrufunu 
tarafından yapıldı. s a ğ l a y a n  y e n i  
Şube Saymanı Gürcan 

teknolojiler geliştirilmeli ve kullanılmalı şeklinde görüşlerini 
ÜLGEY tarafından yönetilen panele, Üyemiz ve Şube Enerji 

dile getirdi. 
Komisyonu Başkanı M.Hilmi ÖZTEMİR ile Üyemiz ve Çankaya Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ziya 
Gaziantep Üniversitesi Makina Mühendisliği Bölümü Burhanettin GÜVENÇ tarafından ise enerji ihtiyacımızın gün 
Öğretim Üyelerinden Prof. Dr. Sait SÖYLEMEZ panelist geçtikçe artığını ve yakın gelecekte mevcut enerji 
olarak katıldılar. kaynakları ile ihtiyacın karşılanmasının mümkün 
Şube Başkanı Ali PERİ tarafından yapılan panel açılış 

olamayacağını ve mutlaka alternatif enerji kaynaklarına 

yönelinmesi gerektiğini belirtti. Ülkemizin alternatif enerji 

kaynakları yönünden oldukça zengin bir konuma sahip 

olduğunu ve özellikle güneş enerjisinden etkin bir şekilde 

yararlanılması gerektiğini vurguladı.
Panelistlerden, Hilmi ÖZTEMİR tarafından 

“Konutlarda ve Sanayide Enerji Tasarrufu ve Enerji 

Verimliliği”, Prof. Dr. Sait SÖYLEMEZ tarafından ise, 

“Kömürden Sıvı Yakıt Üretme Teknolojileri” konularında 

teknik bilgiler sunularak panel sonuçlandırıldı.

konuşmasında;
Günümüzün ve geleceğimizin tartışmasız en önemli 

ihtiyacının; ENERJİ olduğunu ve artan dünya nüfusu, 

modern hayatın getirdiği yenilikler, teknolojinin gelişimi ile 

birlikte, enerjinin kullanılacağı yeni alanların ortaya 

çıkması, enerjiye olan bağımlılığımızı ve ihtiyacımızı 

arttırırken, bizleri yeni ve temiz enerji kaynakları bulmaya 

ittiğini belirtti.
Sürdürülebilir ekonomik kalkınma için, enerjiyi; 

ENERJİ VERİMLİLİĞİ ve ALTERNATİF 

ENERJİ KAYNAKLARI PANELİ DÜZENLENDİ.


